
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 17. november 2021 stillet følgende spørgsmål 

nr. 144 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stil-

let efter ønske fra Jane Heitmann (V). 

 

Spørgsmål nr. 144:  

”Kan ministeren oplyse, hvordan regeringen har fulgt op på vedtagelsen F 48 (2020-

21) om omsorgstandplejen til svækkede ældre, hvoraf det fremgår, at ”Folketinget 

anerkender, at regeringen sikrer, at der følges op på Sundhedsstyrelsens anbefalinger 

til modernisering af omsorgstandplejen fra 2016, herunder om anbefalingerne, for så 

vidt angår visitationen, er blevet fulgt i kommunerne. Folketinget mener, at det er af-

gørende, at kommunerne sikrer, at alle borgere, som er i målgruppen for at modtage 

omsorgstandpleje, og som ønsker det, tilbydes behandlingen”?” 

 

Svar: 

Det er vigtigt, at der bliver fulgt op på efterlevelsen af Sundhedsstyrelsens anbefalin-

ger fra 2016, herunder om borgere i målgruppen modtager det tilbud, som de er be-

rettiget til.  

 

Sundhedsministeriet har i forlængelse af Folketingets behandling F 48 bedt om Sund-

hedsstyrelsens bidrag til at belyse området. Derudover er der behov for dataindsam-

ling i kommunerne, hvilket Sundhedsstyrelsen er i gang med at tilrettelægge en nær-

mere plan for. 

 

Arbejdet er desværre ikke nået så langt, som man kunne have ønsket sig. Det er be-

klageligt, og jeg har derfor bedt ministeriet sikre, at arbejdet kommer i mål hurtigst 

muligt i det nye år.  

 

 

Med venlig hilsen 
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